

[Texte]

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

Tuesday, November 20, 1990

• 1004

The Acting Chairman (Mr. Porter): Order.

I welcome everybody here this morning to the organizational meeting of the Subcommittee on the Status of Women. I am sure all of you are aware that the standing committee has in place three subcommittees at various stages of activity. I see that the Subcommittee on Fitness and Amateur Sport is about to table a report. This committee is undergoing a restructuring at this time, and I sincerely thank each of you for the interest you have shown in coming out this morning.

• 1005

I look forward to working with the subcommittee, and as chairman of the standing committee, anything we can do to facilitate the work of this committee in trying to co-ordinate any of the activities you may have or to be of any assistance, please feel free to call on us under the jurisdiction of that committee.

You have this morning a number of items on your agenda. The first will be the election of a chairman.

Ms Black (New Westminster—Burnaby): Can we say chairperson on this committee?

An hon. member: How about just chair?

Ms Black: Or chair.

The Acting Chairman (Mr. Porter): Okay, chair. You may want to make that notation on your notice: the election of a chair.

The Clerk of the Committee: As Mr. Porter just mentioned, the first item on the agenda is the election of a chair. I am ready to receive motions to that effect.

Mrs. Venne (Saint-Hubert): I nominate Barbara Greene.

The Clerk: It has been moved by Madam Venne that Barbara Greene do take the chair of this committee as chairman.

Ms Black: I was going to nominate Pierrette Venne.

Ms Greene (Don Valley North): She has to sit on the health and welfare committee.

Ms Black: Oh, I see. I thought you already had poverty and we might be putting a big load on you.

Ms Greene: Yes, I know. But technically it cannot be done.

Mrs. Clancy (Halifax): I second the motion.

Motion agreed to

The Clerk: I declare Ms Greene the duly elected chairman of this subcommittee and invite her to take the chair.

[Traduction]

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

Le mardi 20 novembre 1990

Le président suppléant (M. Porter): La séance est ouverte.

Je souhaite la bienvenue ce matin à tous ceux qui sont présents pour cette séance d'organisation du Sous-comité de la condition féminine. Comme vous le savez tous, le Comité permanent a maintenant trois sous-comités qui en sont à des étapes différentes de leurs travaux. Ainsi, le Sous-comité de la condition physique et du sport amateur est sur le point de déposer un rapport. Notre comité est, pour sa part, en voie de se restructurer, et je tiens à remercier chacune d'entre vous de l'intérêt que vous manifestez par votre présence ici ce matin.

Ce sera un honneur pour moi de travailler avec vous et, en tant que président du Comité permanent, je tiens à vous dire que, si nous pouvons faire quelque chose pour vous faciliter la tâche, vous pouvez faire appel à nous dans la mesure de notre compétence, que ce soit pour coordonner certaines activités ou pour vous aider de quelque autre façon.

Vous avez un certain nombre de points à l'ordre du jour ce matin. Le premier point est l'élection d'un président.

Mme Black (New Westminster—Burnaby): Pourrions-nous utiliser ici le terme neutre «chairperson»?

Une voix: Pourquoi ne pas simplement dire «chair»?

Mme Black: Ou «chair».

Le président suppléant (M. Porter): Bon, ça va pour «chair». Vous voudrez peut-être apporter cette correction au texte anglais de l'avis de convocation: «the election of a chair».

La greffière du comité: Comme M. Porter vient de le dire, le premier point à l'ordre du jour est l'élection d'un président ou d'une présidente. Je suis prête à recevoir des motions à cet effet.

Mme Venne (Saint-Hubert): Je propose Barbara Greene.

La greffière: Il est proposé par M^{me} Venne que Barbara Greene assume la présidence du comité.

Mme Black: J'allais proposer Pierrette Venne comme présidente.

Mme Greene (Don Valley—Nord): Il faudrait qu'elle soit membre du Comité de la santé nationale et du bien-être social.

Mme Black: Ah, je vois. Je croyais que, comme vous aviez déjà la responsabilité du Comité de la pauvreté, ce serait peut-être une lourde charge de travail pour vous.

Mme Greene: Oui, je sais. Mais, selon les règles, cela ne peut pas se faire.

Mme Clancy (Halifax): J'appuie la motion.

La motion est adoptée

La greffière: Je déclare que M^{me} Greene a été dûment élue présidente de ce comité et je l'invite à occuper le fauteuil.